

Referat: Rugby Danmark bestyrelsesmøde (september)

Virksomhed:	Rugby Danmark
CVR. Nr.:	25544234
Lokation:	Online
Dato (CET):	10-09-2025
Tidspunkt (CET):	19.00 - 20.30
Deltog:	Bestyrelsesmedlemmer: Anders Mindstrup Ivan Nedergaard Maria Hornbech Olsen Marlene Lindbjerg Jakobsen Rikke Holdgaard Thomas Andersen Ulrikka Brændgaard Direktionen: Mikael Lai
Delvis deltagelse:	
Deltog ikke:	
Referent:	Maria Hornbech Olsen (hornbech@hotmail.com)
Publiseret af:	Maria Hornbech Olsen (hornbech@hotmail.com)
Publiseret:	26-09-2025 15:12

1 Godkendelse af dagsorden

Ansvarlig: Ulrikka

Referat:

Dagsorden godkendt.

2 Orientering fra jubilæum og DM 7's

Ansvarlig: Ulrikka og Mikael

Orientering fra jubilæum og DM 7's

Referat:

Jubilæet blev afviklet rigtig, rigtig fint, med god stemning og deltagelse. Deltagelse fra DIF, ved Thomas og Pia, som også blev og så rugby.

DM 7's blevet også afviklet rigtig fint. Lidt få hold, men dette et noget vi skal være opmærksomme på i forhold til rekruttering. Fine overraskelser i forhold til placeringer. Flot rugby, professionelle dommerpræstationer og fantastisk stemning. Super arbejde og afvikling af Odense Rugby Klub.

Opmærksomhed fra bestyrelsens side, vi ønsker en tydeligere SoMe synlighed ved så store events.

3 Initiativpulje-ansøgning og strategiopfølgning

Ansvarlig: Ulrikka og Mikael

Opfølgning på initiativpuljer (herunder kommende ansøgninger).

Opfølgning på nuværende strategiperiode.

Referat:

Ulrikka og Mikael har møde i DIF i næste uge d. 18/9. Evaluering af strategiperioden i nuværende periode. Herunder også fokus på, hvilket mål der især skal prioriteres frem til jul.

Samme dag møde med ledelsen af DIF, hvor Ulrikka og Mikael har en til en, hvor ordet er fri. Vi sætter fokus DIF's krav til de små forbund, manglende støtte til elite, til forbund der ikke modtager Team Danmark støtte.

Initiativpuljen i DIF har vi tidligere modtaget støtte fra. Vi byder igen ind på et initiativ, denne gang i forhold til dommerrekruttering. Ønsker at udvikle og undersøge, hvordan får vi flere frivillige ind i sporten, som ikke er tidligere spillere i Dk selv? Herunder til at bidrage til at løse vores dommermangel.

Anders stiller spørgsmål til strategi for sponsorarbejdet. Den findes i det nye strategiarbejde, hvor sponsorgruppen har givet input. Mikael og Anders aftaler at afholde et møde, så Anders kan blive sat ind i arbejdet med vores nuværende og kommende strategispor.

Rikke kommer med input til det afsluttende nyhedsbrev, hvor hun opfordrer til at vi rundet den kommende strategiperiode af, hvad har vi opnået og kigger fremad i den kommende periode, hvad skal denne indeholde. Dette aftaler vi, at administrationen skal indtænke.

4 Turnering

Ansvarlig: Mikael.

Orientering vedr. turneringerne.

Vi oplever, at kvinderne har svært ved at stille hold, at 15'mands 1. div. i første runde har store pointforskelle.

Hvad er status, er der behov for justeringer.

Referat:

Vi arbejder løbende med udvikling af vores turneringer, så de bliver bedst muligt.

For nuværende er bekymringen den store pointforskel i 1. div herre. Det aftales, at der skal afholdes et møde med turneringsudvalget, så der bliver evalueret på dette og sætter fokus på, hvordan turneringen kan blive bedst muligt. Særlig udfordring for Speed og FRK.

Speed og FRK har ydret sig vedr. deres store styrkeforskel på formandsmødet, og er blevet spurgt ind til at komme med forslag og løsninger til udfordringen. De er ikke kommet input. I bestyrelsen drøfter vi muligheder, herunder evt. Københavnerturnering, et Nordisk klubmesterskab eller andet. Udfordring i forhold til dette er at midler fra fælles udvikling i Rugby Danmark skal gå til to store klubber.

Det aftales at Mikael og Ivan deltager i møde med turneringsudvalget, hvor der er fokus på at finde løsninger evt. en Københavnerturnering eller Øresundssamarbejde. Fokus på, at huske at få klubberne involveret, så det ikke stranded på forbundsniveau.

Anders oplyser, at Speed gerne selv vil byde ind med løsninger, men at Rugby Danmark måske bør melde tydeligere rammer ud til klubberne. Ulrikka oplyser, at Speed er blevet oplyst om, at de meget gerne selv må tage initiativ til løsninger og eksterne kampe.

Marlene fortæller, at hun ved via hendes RE samarbejde, at der er tanker om et europæisk klubmesterskab. Vi afventer at blive kontaktet, men skal være opmærksom på økonomien i det.

Mikael oplyser, at Rugby Danmark har haft fokus på at hæve bundniveauet. Men skal også have fokus på de bedste hold i forhold til at de også møder modstand i deres kampe.

Kvinderne har svært ved at stille holde, udfordring er at der har været studiestart, og flere klubber forventer tilvækst. Administrationen er i dialog med klubber. Vi ser tiden an og håber det vender igen.

5 Landshold

Ansvarlig: Mikael

Update på landsholdsplaner og hvordan programmet hænger sammen for de enkelte landshold. Har vi behov for justering?

Referat:

okus på at koordinere klubber og landsholdsprogrammer. Behovet bliver større, i takt med at flere af vores landshold skal til at spille på et højere niveau.

Kvinde 7's har indkaldt til møde, hvor de fremlægger programmet og tankerne for det kommende år. Det er et ambitiøst 7's-program – og det skal det også være, når holdet skal spille på højere niveau.

Kvinde 15's spilles den 1. november – kom ud og se!

Herrernes 7's-hold har et godt program og ønsker at involvere U18-spillere. De rækker selv ud, og administrationen hjælper til.

15-mands herrerne har også et ambitiøst program og ønsker ligeledes samarbejde med U18 15-mands.

Vi ønsker at give landsholdene råderum, idet der er god energi, men vi skal også støtte op og guide dem, når der er behov.

Ivan stiller spørgsmål om OL-deltagelse for kvinderne – hvor langt er vi? Top 3 i Championship kvalificerer sig til OL. Der er lidt vej endnu, men vi rækker ud til Team Danmark det næste halve år for at minde dem om kvindernes høje niveau. Vi vurderer dog, at Team Danmark-støtte ligger et stykke ude i fremtiden.

Ulrikka laver en doodle til de kommende landskampe og medaljekampe. Kan man komme, så ja; kan man, hvis ingen andre kan, så måske; ellers afbud.

Sponsorudvalget opfordres til at række ud til klubberne om den økonomiske situation for deres landsholdsspillere, så vi ved, hvordan det står til.

Udfordring i u18, Speed er trådt ud af det regionale u18 koncept. Dette er en udfordring for de unge spillere. Måske kan u18 7's åbne op for at Speed kan se sig selv i samarbejdet igen.

6 Orientering fra RE

Ansvarlig: Marlene

Kort orientering fra arbejdet i RE

Referat:

Orientering fra Marlene. Der er har været uro i organisationen, Jens Aage blive nu konstitueret CEO i RE de næste 6 måneder, hvor han er udlånt af WR. Marlene lægger meget af sin tid i arbejdet i RE, men håber at der med tiden kommer ro på.

7 Evt.

Ansvarlig: Ulrikka

Referat:

Marlene: Tidligere givet landsholdsstøtte på 40.000 ekstra til herre 15 mands landsholdet. Marlene har lagt et dokument ind på BetterBoard, hvor der er udgifter, som bestyrelsen kan se på, om de kan dækkes fra Rugby Danmark. Vi sætter dette på det kommende bestyrelsesmøde, hvor vi også skal gennemgå og drøfte det kommende års budget.

Thomas: Nich har rost de ansatte i administration, han oplever at blive hørt og hjulpet, når han rækker ud. Thomas ønsker en blæser, når han skal repræsentere Rugby Danmark ud af til. Det aftales, dem der har behov for dette, melder tilbage, så de kan blive købt.

Anders: Ambassadørnetværk skal samles, men hvordan skal dette gøres. Det aftales at Rikke støtter op på kommunikationsdelen.

Ulrikka: Har også fået ros vedr. administrationen, flere har oplyst, at de få hurtigt og god hjælp.

BetterBoard: Mikael og Maria er i gang med at få adgang til de forskellige funktioner, så arbejdsgangene lettes.

8 Bestyrelsens 15 minutter

Ansvarlig: Ulrikka

Referat:

Intet til referat.
